
BRG.0002.14.2020 

Protokół 

Protokół z XXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która rozpoczęła się w 

dniu 29.12.2020 r. i była kontynuowana w dniu 31.12.2020 r. w trybie zdalnym w 

Urzędzie Gminy Białe Błota ul. Guliwera 4a. 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 19:30 w dniu 29.12.2020 r. oraz w dniu 

31.12.2020 r.  od godziny 14:00 do godziny 15:30. 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Radny Sławomir Ruge 

Protokolant posiedzenia: Łukasz Czyżewski. 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 21 członków); 

2. Wójt Dariusz Fundator 

3. Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska; 

4. Radca Prawny Maciej Dalka; 

5. Pracownicy Urzędu Gminy Białe Błota; 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta Gminy z wykonania uchwał w okresie między sesjami. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2020 

2) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej; 

c) odczytanie opinii  komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

3) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota.  

b) odczytanie opinii  komisji Budżetu i Finansów; 



c) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota; 

d) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota.  

4) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

5) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 

2021 rok 

6) w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białe Błota 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego 

uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe 

Błota o nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna”  

8) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Białe Błota na lata 2021-2025” 

9) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, których gminą właściwą 

miejscowo jest Gmina Białe Błota  

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej  

11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres pięciu lat 

12) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku zawarcia w trybie 

przetargowym umowy najmu na okres 10 lat  

14) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2020”  

16) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

17) w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Białe Błota.  

18) w sprawie określenia szczegółowych wymogów „Raportu o stanie Gminy Białe 

Błota 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej 

działania oraz składu osobowego.  

20) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  



21) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2020 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota. 

22) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2020 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota. 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

10. Zakończenie obrad XXXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad. 1. Otwarcie XXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady i dokonał sprawdzenia 

obecności. 

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący zaproponował, aby funkcję sekretarza obrad objął radny Sławomir Ruge. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na sekretarza obrad radnego Sławomira Ruge. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Katarzyna Tomicka 

Na funkcję sekretarza obrad został wybrany radny Sławomir Ruge. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 



Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Katarzyna Tomicka 

Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

Skarbnik złożyła wniosek o zmianę w porządku obrad w pkt 7. Podjęcie uchwał, aby uchwały 

pierwsze cztery uchwały były podjęte w następującej kolejności: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2020 

2) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

3) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota.  

4) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Skarbnik wyjaśniła, że zgodnie z art. 230 ust. 6 ustawy o finansach publicznych uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego podejmuje nie później niż uchwałę budżetową, więc tym samym podejmuje ją 

wcześniej. Nie jest dopuszczalne podjęcie uchwały w spr. wieloletniej prognozy finansowej, 

po podjęciu uchwały budżetowej, nawet na tym samym posiedzeniu organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Głos zabrał radny Sławomir Ruge. Poinformował, że w uchwale Rady Gminy 

RGK.0007.63.2020 z 1.10.2020 r. jest zawarta informacja, co porządek obrad powinien 

obejmować. Wskazane jest, że w pierwszej kolejności podejmuje się uchwałę budżetową, a 

następnie WPF. Radny zastanawia się, dlaczego wtedy skarbnik nie dokonała zmiany tego 

porządku. 

Skarbnik odpowiedziała, że w pierwotnym projekcie uchwały RGK.0007.63.2020 wieloletnia 

prognoza powinna być procedowana jako pierwsza. To na wniosek radnych została zmieniona 

kolejność podejmowania uchwał. 



Mecenas Maciej Dalka poinformował, że ustawa wprost wskazuje, iż uchwała dotycząca 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej powinna być nieprocedowana później niż uchwała 

finansowa. W ocenie mecenasa należy przychylić się do wniosku o zmianę w porządku obrad 

kolejności podejmowania uchwał. 

Między radnymi wywiązała się dyskusja, gdzie stwierdzono, że podjęta uchwała 

RGK.0007.63.2020 z 1.10.2020 r. reguluje kwestie porządku obrad i jego zmiana mogłaby 

spowodować, że organ nadzorczy może odrzucić uchwałę budżetową na 2021 rok. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad przedstawionego w 

pierwotnej formie, z uwagi na fakt iż jest to wniosek dalej idący. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Katarzyna Tomicka 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący oraz wiceprzewodniczący złożyli sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej. 

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy z wykonania uchwał w okresie między sesjami. 



Wójt złożył sprawozdanie z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2020 

Skarbnik zgłosiła autopoprawkę dotyczącą zmiany w zał. nr 3 modernizacja oświetlenia na 

terenie Gminy Białe Błota. 

Kierownik referatu inwestycji Sonia Topolewska poinformowała, że autopoprawka dotyczy 

korekty wydatkowania środków unijnych, gdzie zwiększy się dofinansowania na tym zadaniu 

z 39% do 75%, co będzie widoczne w budżecie w przyszłym roku. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka zgłoszona przez kierownika referatu Inwestycji. 

Wyniki głosowania 

A: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Michalak 

Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2020.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.91.2020 zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2020. 

2) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 

2) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

Wójt odniósł się do zaproponowanych przez Komisję Budżetu zmian w projekcie budżetu na 

rok 2021, przedstawił szczegółowe opracowanie, aby informacja o wydatkach dotarła do 

mieszkańców w sposób całościowy (opracowanie stanowi załącznik do protokołu). 

Radni zwrócili uwagę, że wójt przedstawia opracowanie zbyt szczegółowo i oczekują, aby 

informacja była przekazana w sposób zwięzły oraz zawierała najważniejsze informacje takie 

jak dochody i wydatki. 

Wójt poprosił o przerwę, w celu ustalenia ze skarbnikiem dalszego toku przekazania 

informacji. 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 

Po wznowieniu obrad głos zabrał wójt, który poinformował, że do jego kompetencji jest 

przygotowanie projektu budżetu. Taki projekt został opracowany i przekazany do uzgodnienia 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie uzyskano pozytywną opinię w tym zakresie. 

Drugostronnie powstała sytuacja, gdzie radni chcieli dokonać zmian w tym budżecie, na które 

wójt nie wyraził zgody. Wójt powiedział, że odczytywane opracowanie jest odpowiedzią, 

dlaczego nie wyraża zgody na wprowadzanie zmian. Wójt kontynuował prezentację 

opracowania.  

Przewodniczący przerwał wypowiedź wójta prosząc o przedstawienie zwięzłych informacji 

na temat budżetu, ponadto zwrócił uwagę, że na chwilę obecną nie są wprowadzone zmiany 

do przedstawionego projektu budżetu, a wójt wskazuje jakie będą skutki zmian. 

Wójt odpowiedział, że istotnym jest fakt przygotowania budżetu w taki sposób, aby zapewnić 

prawidłowe działanie i realizację zadań własnych gminy. Chce przedstawić również to, co 

zostało zaplanowane w działaniach inwestycyjnych i majątkowych, w których radni też mieli 

niebagatelny udział. Radni byli autorami zadań majątkowych gminy. Wójt w większość tych 

zadań wprowadził do projektu budżetu i wieloletniej prognozy finansowej. Nie można było 

uwzględnić wszystkich zadań, ze względu na fakt, że zabrakło środków finansowych. 



Wskaźniki ekonomiczne również nie pozwalały na wprowadzenie wszystkich zadań  

w wieloletniej prognozie finansowej. Wójt prosił o możliwość przedstawienia opracowania  

w całości. 

Przewodniczący poprosił, aby skarbnik włączyła się do wypowiedzi i dokonała prezentacji 

projektu uchwały. 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 

rok 2021. 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 

budżetowej; 

Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała nr 10/P/2020 składu 

orzekającego nr 2 Regionalnej Izby obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21.12.2020 r.  

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej na 2021 r. 

c) odczytanie opinii komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodnicząca Komi Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała opinię komisji  

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej na 2021 r. 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, który odczytał wystąpienie Tomasza 

Konieczyńskiego Sołtysa Zielonki (wystąpienie stanowi załącznik do protokołu). Radny 

powiedział, że rozumie, iż wójt ma pewne potrzeby względem realizacji zadań przez 

administrację, ale nie można pozwolić na to żeby administracja konsumowała pieniądze, które 

powinny polepszać życie mieszkańców. Radny zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu wójta 

dotyczącym odrzucenia budowy ulicy w Zielonce jest uznanie argumentu poprawy życia 

mieszkańców za niewystarczające. Radny Łukasz Wyszomirski nie widzi ważniejszego 

argumentu jak poprawa życia mieszkańców za pieniądze pochodzące z ich podatków. 

Ponadto przytoczył wypowiedź wójta, w której to nie wyraża on zgody na takie zmiany, 

natomiast sam będzie nalegał, aby wójt wyrażał zgodę na to aby Zielonka nie była pomijana 

w ogólnym koszyku inwestycji. 

Przewodniczący odczytał pismo złożone przez mieszkańców ulicy Literackiej (stanowi 

załącznik do protokołu). 

Przewodniczący odczytał pismo złożone w sprawie budowy ulicy Ptasiej w Murowańcu 

(stanowi załącznik do protokołu). 

Głos zabrał radny Sławomir Ruge odczytał pismo mieszkańców ulicy Cisowej w Łochowie 

(pismo stanowi załącznik do protokołu). 

Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska, która poinformowała, ze w dniu 10.12.2020 r., 

wpłynęło pismo mieszkańców ulicy Literackiej i nie zostało ono opublikowane na tabletach. 

Mieszkańcy mają duże uwagi dotyczące przepływu korespondencji między mieszkańcami,  

a Radą. Radna zwróciła uwagę, że inwestycje, które próbuje wprowadzić Komisja Budżetu  

i Finansów nie mają przygotowanych projektów. W związku z tym pyta, czy urząd poradzi 



sobie z ogłoszeniem przetargu i wykonaniem inwestycji. Z opinii Komisji Budżetu  

i Finansów wynika, że jej członkowie z dużym zaniepokojeniem obserwują zadłużenie gminy 

na 2021 rok, które będzie wynosiło ponad 55 mln zł, natomiast uważa, że zdejmowane środki 

z przeszacowanych działów powinny trafiać na spłatę zadłużenia, a nie na inwestycje, które 

mogą nie zostać wykonane. 

Głos zabrał radny Henryk Sykut zwrócił uwagę, ze budowa wodociągu odcinek 3 i 4 ma 

służyć mieszkańcom Łochowa, a nie Ciela jak to zostało podane w opracowaniu,  

co wprowadza w błąd jakoby Ciele dostało 4 mln 202 tys. zł na inwestycje. Jest to nieprawda, 

po odjęciu magistrali wodnej na inwestycje pozostaje 2 mln 602 tys. zł. Radny jest 

zadowolony z zaplanowanej realizacji ulicy Myśliwskiej w Cielu w 2021 r. Uważa również, 

że powinny być jeszcze zrealizowane ulice Pogodna i Wczasowa do 2023 roku. 

Głos zabrał radny Bronisław Balcerowski, który odniósł się pism mieszkańców ulicy Cisowej. 

Zaznaczył, że z odpowiedzi wójta na pismo z czerwca wynika, iż sytuacja dotycząca ulicy 

Cisowej może ulec zmianie, gdy zostanie ona ujęta przez Radę w budżecie. Radny zauważył, 

że pojawiło się światełko w tunelu, ponieważ sąsiednia ulica Jesionowa ma zbudowane 

odwodnienie, więc należy tylko dokonać przyłączenia ulicy Cisowej. Radny Bronisław 

Balcerowski zwrócił również uwagę na fakt, że nigdy nie było takiej sytuacji, aby Rada 

Gminy nie zadbała o zadania, które muszą być realizowane, a środki na nie zostały wcześniej 

pomniejszone. 

Radny Zbigniew Moroz odniósł się do ulicy Literackiej. Zwrócił uwagę, że jej mieszkańcy 

mają pecha, ponieważ przy każdej zmianie władzy jej budowa jest odsuwana. Prosi  

o pochylenie się nad jej budową, gdyż jest to ulica zalewowa. 

Radna Anna Banaszek poruszyła sprawę ulicy Borówkowej w Łochowie. W związku  

z panującą pandemią wzrosło natężenie ruchu na tej ulicy, ponieważ został na niej 

usytuowany paczkomat. Mieszkańcy Łochowa nie mieli wpływu na jego lokalizację, jak ma 

to miejsce w innych gminach. Zwraca również uwagę, że samochody jeżdżą z dużą 

prędkością i w ostatnim czasie zginęło tam wiele zwierząt. Ulica ta jest bardzo niebezpieczna. 

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do petycji mieszkańców Murowańca w sprawie 

budowy ulicy Ptasiej. Omawiana ulica jest ważnym ciągiem komunikacyjnym. W związku z 

powyższym, jeżeli otrzyma dofinansowanie na budowę, to Rada przychyli się do tej 

inwestycji. 

Radna Magdalena Sznajder zwróciła uwagę, że są poruszane tematy inwestycji w sołectwach, 

które mają swoje przedstawicielstwo w Radzie, natomiast zapomnieliśmy o takich sołectwach 

jak Lisi Ogon, Trzciniec, czy Prądki. Radna przypomina, że radni są przedstawicielami 

wszystkich sołectw, a sami sołtysi zostali wykluczeni z dzisiejszej dyskusji, ponieważ nie 

zostali zaproszeni na sesję. Pieniądze zostały podzielone sprawiedliwie na wszystkie sołectwa 

i prosi aby radni z Białych Błot również mieli to na względzie. 

Radna Aleksandra Lubońska odniosła się do Sołectwa Trzciniec, gdzie radni nie zwrócili 

uwagi na budowę tej jednej małej uliczki. Jeżeli chodzi o budowę ulicy Literackiej, to wraz  

z radnym Zbigniewem Morozem zabiegali o realizację tej inwestycji, ale wciąż się to oddala  

i mieszkańcy niektórych ulic czekają na budowę 70 lat i nie doczekują tego. Radna podobnie 

jak radna Maria Wolsztyńska jest zdania, że zdejmowane środki z przeszacowanych zadań 

powinny być przeznaczone na spłatę zadłużenia Gminy. 



Przewodniczący wspomniał również o budowie ulicy Twardej w Lisim Ogonie, gdzie ta część 

miejscowości została odcięta trasą S5 i została pozostawiona sama sobie. Przewodniczący 

zabiegał o jej budowę, ale uzyskał informację od wójta, że nie wystarczyło na nią środków. 

Głos zabrał radny Krzysztof Kocikowski. Powiedział, że godną pochwały była propozycja 

wójta, gdzie zaproponował kwotę na inwestycję do dyspozycji Rady. Radny stwierdził,  

ze powstał pewien rozłam, między Radą a wójtem, gdzie wójt broni pierwotnego kształtu 

projektu uchwały, co jest oczywiście zrozumiałe. Radny sugeruje, aby na przyszłość zmienić 

formułę przekazywania informacji, co pozwoli na lepszą współpracę. Radny apeluje zarówno 

do wójta, radnych, sołtysów i mieszkańców, aby w miarę możliwości wszelki pisma 

przekazywać z możliwie dużym wyprzedzeniem. Radny zwrócił uwagę, ze prawdopodobnie 

najbardziej sprawiedliwie byłoby budować jedną ulicę w każdym sołectwie. W przypadku 

Sołectwa Zielonka jest planowane sporządzenie 6 projektów ulic, co spowoduje konieczność 

ich budowy. Może to również wywołać poczucie niesprawiedliwości w innych sołectwach. 

Kolejnym aspektem, o którym mówił radny jest budowa ulic w miejscowościach, które nie są 

w pełni uzbrojone w infrastrukturę, mowa tu o kanalizacji. W przyszłości budowa kanalizacji 

na terenach, gdzie już powstały ulice, będzie wiązać się ze znacznie większą ilością prac  

i podniesie to koszt inwestycji. 

Radny Sławomir Ossowski zwrócił uwagę, że ulica Ptasia jest oczkiem w głowie Murowańca. 

Pod petycją o jej budowę podpisało się ponad 300 osób i nie jest to ulica, na której jest kilka 

domów, tylko rdzeń i główna trasa autobusu szkolnego. Radny zakłada, że ulica Ptasia jest 

ostatnią inwestycją w sołectwie. Sołectwo Murowaniec również ma prawo do trzech ulic  

w kadencji, tak jak inne sołectwa. 

Radny Łukasz Wyszomirski przytoczył historię budowy ulic w Białych Błotach, Murowańcu 

i Łochowie, gdzie zawsze wyrażała poparcie na ich budowę. W chwili gdy jest planowane 

sporządzenie czterech projektów ulic w Zielonce, to nagle radni mają wątpliwości,  

co do zrównoważonego rozwoju. Jeżeli w Zielonce nie zostaną zrealizowane te projekty,  

to powstanie dziura inwestycyjna, ponieważ żadne inne projekty nie czekają na realizację. 

Kolejną sprawą jest zwrócenie uwagi na fakt, że komisja jest zaniepokojona rosnącym 

zadłużeniem Gminy. Radny pyta w jaki sposób mają być realizowane inwestycje, skoro nie 

chcemy zadłużać Gminy? W takim wypadku należałoby zrezygnować z inwestycji  

i zrównoważyć budżet. W Zielonce zaplanowany jest jeden projekt ulicy z jej budową oraz 

cztery inne projekty. Radny uważa, że należało zrezygnować z budowy ulicy Kadetów na 

rzecz ulicy Literackiej.  

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że ulica Kadetów jest realizowana tylko dlatego,  

iż kończy się ważność projektu, dlatego zostanie ona wykonana przed ulicą Literacką. 

Głos zabrał wójt, który powiedział, że z uwagą wysłuchał wszystkich opinii. One są również 

opiniami mieszkańców, bo radni zbierają stanowiska od mieszkańców i je później artykułują. 

Prace nad projektem budżetu trwały już od dłuższego czasu i radni zostali zaproszeni również 

do tego aby kreowali we własnym zakresie te zadania, które są najbardziej pilne i najbardziej 

potrzebne i tak też radni dokonali. Niestety w czasie, kiedy obradowała Komisja Budżetu  

i Finansów radni postanowili tylnymi drzwiami dokonać zmian w budżecie, który został 

opracowany przez wójta. Poprzez szczegółową analizę wójt starał się przedstawić dlaczego 

nie wyraża zgody na dokonanie tych zmian, pełne uzasadnienie zostało przekazane radnym na 

tablety. Wójt podkreśla, że zadania zawarte w WPF na 16 zadań, które zaproponowali radni 

wójt uwzględnił 11. Nie można powiedzieć, że wójt nie uwzględnił wniosków radnych  



w ogóle, wręcz przeciwnie starała się wprowadzić maksymalnie dużo zadań w WPF,  

które mieściły się w ramach wskaźników, które nakłada prawo. Wójt zaznaczył, ze istnieje 

możliwość restrukturyzacji ogólnego zadłużenia i to nie dlatego, żeby budować sobie dobry 

PR w tym zakresie, ale przede wszystkim po to, aby w kolejnych latach budżetowych mieć 

pewną rezerwę finansową, którą będzie można wykorzystywać do przezmian i przesunięć  

w WPF. W roku 2022 można by przeprowadzić już te zmiany. Rok 2021 jest to bezpieczny 

rok do przeprowadzenia restrukturyzacji. Gmina posiada dobre wsparcie z firmy doradczej, 

która przeanalizowała zawarte umowy kredytowe i widzi przestrzeń do zmian bez ponoszenia 

większych kosztów. Pewne koszty operacyjne w tym zakresie będą, ale nie zagrożą one 

finansom publicznym. Restrukturyzacja pozwoli na zabezpieczenie na 10 lat prognozą, gdzie 

obsługa zadłużenia i kredytów bieżących wahałaby się na pograniczu 5 mln rocznie.  

Wójt poinformował, że przychodząc na urząd wiedział, iż zadłużenie jest ogromne, natomiast 

nie wiedział, jak wygląda harmonogram spłat w poszczególnych latach. Agresywna 

konieczność spłaty tego zadłużenia mogłaby spowodować, że w roku 2022, czy 2023 

stanęlibyśmy na granicy możliwości spłaty tego zadłużenia. Wójt rekomenduje, aby nie 

zamykać drogi na współpracę. Deklaruje również, że w racjonalnym działaniu będzie starał 

się uwzględniać wnioski i propozycje radnych. Wójt nawiązał do sytuacji, która otwiera się w 

obrębie Przyłęk, gdzie przedsiębiorca chce dokonać inwestycji, która przyniesie Gminie 

dochodu ok. 3-3,5 mln zł rocznie z podatku od nieruchomości, dlatego rekomenduje budowę 

kanalizacji w południowej części gminy. Wójt rekomenduje również sprzedaż nieruchomości 

należących do gminy, w chwili obecnej jest przygotowywany spis takich nieruchomości.  

W roku ubiegłym oraz bieżącym urząd pozyskał prawie 10 mln zł. dofinansowań do różnych 

inwestycji, w związku z powyższym można będzie te środki przeznaczyć na spłatę 

zadłużenia. Wójt powiedział, że poświęcił sporo czasu, aby uzasadnić i uargumentować 

dlaczego nie wyrazi zgody na wprowadzenie zmian zaproponowanych przez Komisję 

Budżetu i Finansów. Wójt uważa, ze przedstawienie swoich racji ma uzasadnienie zarówno  

w kontekście gospodarowania środkami publicznymi, jak też w sposobie oszczędnego  

i celowego wydatkowania środków. 

Przewodniczący zakończył dyskusję. 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

Skarbnik gminy zgłosiła poprawkę dotyczącą zwiększenia budżetu o 2 783 355 zł, z uwagi  

na wprowadzenie po stronie dochodu środków z dofinansowania Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych, które pokrywają koszt zadań inwestycyjnych wymienionych w zał. 

nr 4. Wprowadzone zostało zadanie inwestycyjne zakup laptopów związanych z realizacją 

zadania zdalna szkoła, którego nie udało się zrealizować w 2020 r. 

Kierownik Referatu Inwestycyjnego Sonia Topolewska zgłosiła autopoprawkę polegającą na 

usunięciu zdublowanego zadania projekt i budowa ulicy Pogodnej w Cielu. Środki zostały 

przesunięte na zadanie projekt i budowa ulicy Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad autopoprawką zgłoszoną przez kierownika 

Referatu Inwestycyjnego Sonię Topolewską. 

Autopoprawki zgłoszona przez kierownika referatu Inwestycji. 

Wyniki głosowania 



ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Autopoprawka została przyjęta. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad autopoprawką zgłoszoną przez skarbnika gminy. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka przedstawiona przez skarbnika gminy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Autopoprawka została przyjęta. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów złożyła poprawkę o następującej treści: 

Chciałabym wnieść do projektu budżetu na 2021 dwa wnioski. Czyli wniosek o dokonanie 



zmian w projekcie uchwały budżetowej na rok 2021, jest to wniosek nr 1. Jest to projekt ulicy 

Borówkowej 40 tys., projekt budowy ul Olszynowej w Łochowie 50 tys., projekt budowy 

ulicy Cisowej 40 tys. i projekt budowy ulicy Twardej w Lisim Ogonie 50 tys. Zwiększenie  

o 180 tys. Zmniejszenia. Wniosek o zmianę projektu uchwały budżetowej o zmniejszenia  

w uchwale budżetowej w następujących działach: transport i łączność 130 tys. dział 600 

rozdział 616 paragraf 4270, następny wniosek to jest dział 750 rozdział 75023 paragraf 410 

administracja publiczna, wynagrodzenie pracowników 50 tys., czyli zmniejszenie o 180 tys. 

Głos zabrał wójt, który poinformował, że te zmiany nie są kontynuacją jego projektu budżetu 

i na te zmiany nie wyraża zgody. Jeżeli radni zechcą wysłuchać całości argumentacji, 

dlaczego na nie wyraża zgody, to może kontynuować przedstawienie opinii, która została 

przygotowana. Zmiany te są niezgodne, co jest uzasadnieniem końcowym i przewodnim,  

z zasadami gospodarowania środkami publicznymi w sposób celowy i oszczędny. Na skutek 

tych zmian wójt nie będzie miał możliwości należytej realizacji zadań własnych, co jest 

podstawą funkcjonowania gminy i nie może się zgodzić. Zadania własne gminy są naczelną 

realizacją i wykonywaniem działań na rzecz mieszkańców i poprawy ich warunków życia,  

a także funkcjonowania przedsiębiorców na terenie gminy. Wykluczenie części zadań  

z zakresu Gminnego Centrum Kultury jest niedopuszczalne jeżeli chodzi o realizację zadań 

bieżących. Wójt uważa, ze już dawno w budżetach różnych gmin przestały być traktowane 

jako koszt, a są traktowane jako inwestycje w ludzi, w ich rozwój, w ich pojmowanie świata, 

w ich zadania, które są później realizowane przez osoby starsze, jak i też dzieci mieszkańców 

gminy. Wójt poleca potraktować te wydatki jako inwestycje, a nie koszty, dlatego jego opinia 

w tej sprawie jest negatywna. 

Radny Łukasz Wyszomirski dopytuje na jakim etapie jest budowa orkiestry gminnej, która 

została zlikwidowana w szkole i przeniesiona do GCK? 

Wójt odpowiedział, że kontakt z kulturą działa na sposób myślenia wszystkich, poszerza 

horyzonty, a nabywane kompetencje dzięki edukacji artystycznej, która prowadzona jest  

w oświacie przyczynia się do rozwoju osobistego. To są zadania, na które powinniśmy 

zwracać szczególną uwagę. Doprowadzenie do sytuacji, do której nakłady ponoszone  

na GCK, które będą nakładami, które pokryją tylko koszty funkcjonowania placówek jest 

dalece niewystarczająca, niemoralne, nieetyczne. Nakłady ponoszone przez gminy z powiatu 

bydgoskiego są dwukrotnie wyższe. Wójt uważa, ze jest to absolutne nieporozumienie  

i do tego nie dopuści. 

Radny Sławomir Ruge poinformował, że wprowadzana poprawka jest wnioskiem z Komisji 

Budżetu i Finansów przegłosowane większością członków komisji, z jedną poprawką: pkt 5 

został już ujęty w projekcie uchwały dot. zwiększenia o 100 tys. zł i zmiany nazewnictwa 

zadania naprawa i modernizacja kanalizacji sanitarnej wraz z budową ulicy Wycieczkowej.  

Wójt poprosił o zabranie głosu mecenasa Macieja Dalke, ponieważ została w tej sprawie 

przygotowana opinia. Wspólnym zadaniem jest podejmowanie decyzji, a co za tym idzie 

najważniejszej uchwały dla gminy, czyli uchwały budżetowej musi się odbywać  

z obowiązującym prawem. Przy obejmowaniu swoich funkcji zarówno wójt jak i radni 

składali przyrzeczenia, które w tym zakresie są oczywiste, że będą działać zgodnie z prawem 

dla dobra mieszkańców. Wójt będzie w tym zakresie konsekwentny, ponieważ nie chce 

dopuścić do sytuacji które spotkały gminę w połowie bieżącego roku, gdzie pomimo opinii 

wydawanej przez organy nadzorcze podejmowane uchwały miały wady prawne i 

doprowadziły do sytuacji, że podjęte uchwały określono jako nieważne. Projektantem oraz 



wykonawcą budżetu jest wójt gminy i bez zgody wójta jako kierownika jednostki zmian do 

budżetu i WPF wprowadzać nie można. 

Radny Łukasz Wyszomirski pyta, czy wójt zasugerował, że radni dzisiaj głosując będą łamali 

prawo? 

Wójt odpowiedział, że powiedział, to co powiedział, a jeżeli jego słowa zabrzmiały inaczej  

to jest to tylko zdanie radnego. 

Radny Sławomir Ruge stwierdził, że jest to przekaz w krzywym zwierciadle dla 

mieszkańców, ponieważ wójt stoi na stanowisku cały czas i optuje, że Rada Gminy podejmuje 

uchwały niezgodnie z procedurami i ustawami. Radny pyta ile uchwał przygotowanych przez 

urząd i parafowanych przez mecenasa została odrzuconych przez wojewodę? 

Mecenas Maciej Dalka odpowiedział, ze nie chodzi o przekomarzanie się, kto popełnił więcej 

błędów. Jeżeli zostały popełnione uchybienia w uchwałach, to miały one swoje podstawy. 

Mecenas nie twierdzi, ze jest nieomylny i tych błędów nie popełnił. Co do poprawności 

procedowania są często spory kompetencyjne między organem wykonawczym  

i uchwałodawczym. Wójt celem rozwiania wszelkich wątpliwości poprosił kancelarię  

o sporządzenie opinii (stanowi załącznik do protokołu), kto ma kompetencje i inicjatywę  

w przygotowaniu projektu uchwały budżetowej i WPF. W opinii mecenas sygnalizuje jakie 

mogą powstać konsekwencje prawne i jak w jego ocenie zgodnie z posiadaną wiedza 

powinno się procedować i podejmować te decyzje. Art. 233 ustawy o finansach publicznych 

wprost wskazuje, że inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały budżetowej 

przysługuje wyłącznie zarządowi. Ustawa o samorządzie gminnym art. 60 ust. 2. wójtowi 

przysługuje wyłączne prawo zgłaszania propozycji zmian w budżecie gminy. Wójt wskazał, 

że propozycje zaproponowane przez komisję nie stanowią jego propozycji oraz nie są 

modyfikacją propozycji złożonych przez wójta i wprost się z nimi nie zgadza. Mecenas 

powiedział, że sposób przygotowywania projektu budżetu, dokonywania zmian i jego 

modyfikacji jest uregulowane w ustawach. Oczywiście to nie jest tak, ze radni nie mają 

wpływu na treść projektu budżetu, mogą go zaakceptować albo ograniczyć. Cała inicjatywa 

wychodząca poza to co zaproponował wójt jest w ocenie mecenasa niezgodna z prawem. Nie 

może być tak, że Rada jednostronnie zaproponuje budżet, którego wójt nie chce i nie może 

wykonać. 

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że zgodnie z wypowiedzią mecenasa to wójt 

przygotowuje projekt budżetu, teraz jest drugi etap, kiedy radni siadają nad propozycją  

i decydują czy go tak chcą widzieć, czy nie. Radny zwrócił uwagę, że nic nie jest 

wprowadzane tylnymi drzwiami, jak to wójt sugerował, ponieważ przedłożone propozycje 

były omawiane z mieszkańcami, sołtysami, na komisjach i zostały przegłosowane. 

Zastanawia się nad funkcją rady, skoro wójt się nie zgadza na zmiany. Radny stwierdza,  

że realizowane pojedyncze inwestycje nie są na skalę możliwości gminy. Należy iść dalej,  

a gmina stoi w miejscu. Nie można pomijać roli Rady, bo pomija się mieszkańców. 

Mecenas Maciej Dalka odpowiedział, ze jego rolą jest bez emocji podchodzenia do kwestii 

prawnych. Kwestie demokratycznego samorządu terytorialnego wynikają z zapisu ustawy  

i kompetencje dwóch organów, które co do zasady powinny z sobą współpracować, ale też 

mają oddzielne swoje zadania reguluje ustawa. Kwestie przygotowywania budżetu i zadania 

jakie należą do wójta jako organu wykonawczego i do Rady są wprost wskazane w ustawie. 

To nie jest tak, że pogląd mecenasa sprowadza się do tego, iż wójt autorytarnie może coś 



narzucić Radzie. To Rada decyduje, czy ten projekt przyjmie, czy nie. Rada ma kompetencje 

do zmian będących w zakresie tego projektu. W ocenie mecenasa radni nie mogą wychodzić 

ze swoją inicjatywą, która wykracza poza ten projekt. Gdyby przyjąć, że taka inicjatywa 

radnych jest możliwa, powinna ona wprost wynikać z przepisów ustawy, a tak nie jest. 

Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska. Radna powiedziała, ze zdjęcie środków z GCK 

byłoby zasadne, gdyby zostały one przeznaczone na spłatę zadłużenia, lub na tarczę dla 

przedsiębiorców. W innych gminach przedsiębiorcy uzyskują dotację, a w Białych Błotach 

wnioski są odrzucane, dlatego radna będzie przeciwko podjęciu tego wniosku. 

Skarbnik nadmieniła, ze decyzje Rady, które mogą wywołać skutki finansowe wymagają 

opinii skarbnika gminy, co wynika z zapisów statutu gminy. Zgodnie z analizą nie ma 

możliwości finansowych, nie ma wolnych środków finansowych, które mogłyby 

zabezpieczyć propozycje radnych. Każde zwiększenie spowoduje konieczność zadłużenia,  

a nie ma możliwości, żeby zwiększać z inicjatywy radnych deficyt budżetu. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad poprawką przewodniczącej Komisji Budżetu  

i Finansów Ilony Nowakowskiej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Przewodniczącej Komisji Ilony Nowakowskiej dot. zmniejszenia i zwiększenia  

o kwotę 180 000 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (7) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów złożyła poprawkę o następującej treści: 

Wniosek nr 2 z działu 921 rozdział 92109 paragraf 2480 zmniejsza się kwotę 700 tys.,  

z działu 600 rozdział 616 paragraf 6050 zmniejsza się środki o kwotę 500 tys., łączna kwota 

zmniejszeń to jest 1 mln 200, dokonać zwiększeń rozdziału 616 paragraf 6050 kwotę 50 tys. 



na zadanie projekt ulicy Świetlikowej w Zielonce, do działu 600 rozdziału 616 paragraf 6050 

wprowadza się środki w kwocie 50 tys. na zadanie projekt ulicy Dzięciołowej w Zielonce  

do działu 600 rozdziału 616 paragraf 6050 wprowadza się środki w kwocie 50 tys. na zadanie 

projekt ulicy Pszennej w Zielonce, do działu 600 rozdziału 616 paragraf 6050 wprowadza się 

środki w kwocie 50 tys. na projekt ulicy Leśnej w Zielonce, do działu 600 rozdziału 616 

paragraf 6050 wprowadza się środki w kwocie 500 tys. na projekt i budowę ulicy 

Rumiankowej w Zielonce, do działu 600 rozdziału 616 paragraf 6050 wprowadza się środki w 

kwocie 500 tys. na zadanie budowa ulicy Myśliwskiej w Cielu. Łączna kwota zwiększeń 

1 mln 200 tys. 

Skarbnik zaznaczyła, że wniosek Komisji Budżetu i Finansów został negatywnie 

zaopiniowany i nie ma wolnych środków finansowych, które mogłyby zabezpieczyć 

propozycje radnych. Radni muszą mieć świadomość, że wniosek nr 5 jest w sprzeczności  

z wnioskiem nr 7 przedstawionym na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Nie ma 

możliwości zdjęcia zadania inwestycyjnego z projektu budżetu na 2021 rok, które ma 

zabezpieczenie w WPF w takiej samej wysokości. Ta zmiana nie może być przyjęta do 

budżetu, z uwagi, że będzie obarczona wadą prawną.  

Radny Sławomir Ruge odpowiedział, że nie są wprowadzane nowe zadania, jak również  

ta propozycja nie wpływa na zwiększenie deficytu. Wniosek ten został przegłosowany  

na Komisji Budżetu i Finansów. Jeżeli chodzi o WPF, to zadaniem skarbnika będzie jego 

dostosowanie do wprowadzanych zmian. 

Przewodniczący powiedział, że wójt ma prawo zaproponować budżet, rada ma prawo  

go przegłosować albo nie, zawsze było tak, że zawsze miała prawo dołożyć swoją cegiełkę  

do tego budżetu. Jeżeli RIO, albo wojewoda uznają że jest popełniany błąd,  

to przewodniczący chce się o tym dowiedzieć, ponieważ ma w tej chwili sprzeczne 

informacje. 

Radny Krzysztof Kocikowski stwierdził, że czytając przepisy literalnie nie można 

wprowadzać zmian budżecie zwiększających jego deficyt. W przypadku dokonania zmian w 

budżecie i odzwierciedleniu ich w WPF nie powoduje się zmian w deficycie. W przypadku 

gdy są składane poprawki mieszczące się w budżecie i nie generujące deficytu, to powinno się 

uszanować decyzje Rady. 

Radny Sławomir Ossowski zwrócił uwagę, że zdjęcie środków z ulicy Ptasiej jest jedynym 

zdjęciem inwestycji jaki miało miejsce. Radny nie wiem, na czyją rzecz są ściągane  

te pieniądze. 

Wójt nalega na wysłuchanie opinii mecenasa w tej sprawie, ponieważ proponowane zmiany 

wpływają na kształt WPF. Wójt nie zamyka się na inicjatywy radnych, tylko na zmiany  

w tych obszarach, które utrudnią, albo uniemożliwią funkcjonowanie i realizację zadań 

własnych gminy. W 2021 r zaplanowane są 84 zadania. Jest budżet prorozwojowy  

i dynamiczny.  

Między radnymi a skarbnikiem wywiązała się dyskusja dotycząca prawidłowości 

umieszczania inwestycji w budżecie oraz źródeł ich finansowania i wolnych środków. 

Przewodniczący przerwał dyskusję i zarządził głosowanie nad 2 poprawką przewodniczącej 

Komisji Budżetu i Finansów Ilony Nowakowskiej. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Przewodniczącej Komisji Ilony Nowakowskiej -zmniejszenie i zwiększenie środków 

o kwotę 1 200 000 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, 

Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (7) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Poprawka została przyjęta. 

Radny Sławomir Ruge złożył wniosek o wykreślenie z uchwały Rady Gminy w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2021 z § 13 pkt. 6. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez radnego Sławomira 

Ruge.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Sławomira Ruge wykreślenie z par 13 pkt 6. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Poprawka została przyjęta. 

Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 



Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.92.2020 w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Przewodniczący wznowił obrady. 

3) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota; 

Skarbnik odczytała opinię. Uchwała nr 10/WPF/2020 składu orzekającego nr 2 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21.12.2020 r. w sprawie opinia o projekcie 

uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 

Skarbnik poinformowała, ze odniosła się do wszystkich uwag wykazanych przez Regionalna 

Izbę Obrachunkową oraz omówiła wprowadzone poprawki do WPF: 

1. Doprecyzowanie nazwy uchwały w części normatywnej: uchwała w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 

2. Wprowadzono na podstawie wniosku Komisji Budżetu i Finansów przedsięwzięcia 

inwestycyjne na lata 2023-2024 w załączniku nr 2: 

a) Budowa ulicy Literackiej w Białych Błotach 2023 r, 

b) Budowa ulicy Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim 2023-2024 r, 

c) Budowa ulicy Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim 2020-2024 r., 

d) Budowa chodnika przy ulicy Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim 2023-2024 r, 

e) Projekt i budowa ulicy wczasowej w Cielu 2023 r., 

f) Budowa ulicy Orzechowej w Zielonce 2023-2024r., 

g) Budowa ulicy Gościnnej w Łochowie 2024 r., 

h) Budowa ulicy Jarzębinowej w Łochowie 2023 r., 

i) Budowa ulicy Czereśniowej w Łochowie 2024 r., 

j) Budowa ulicy Jedlinowej w Łochowie 2024 r., 

k) Budowa ulicy Zagajnikowej w Prądkach 2023 r., 

l) Budowa ulicy Osiedle w Cielu. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że wniosek Komisji Budżetu i Finansów jest dalej idący. 



3. Dochody i wydatki zostały zwiększone o kwoty, które zwiększały uchwałę budżetową 

na 2021 rok. 

4. Przeprowadzono analizę długu i kwot spłat, co zostało ujęte w załączniku nr 1 WPF. 

5. Wykaz przedsięwzięć stanowi załącznik nr 2 do WPF. 

6. W załączniku nr 2 w pozycji 1.3.2.40 została poprawiona kwota na rozbudowę 

budynku Urzędu Gminy z 80 zł do 80 tys. zł. 

7. Objaśnienia zostały zwiększone o działki, które zostały przeznaczone do sprzedaży w 

2021 roku. Zaplanowane dochody ze sprzedaży mienie 1 mln 300 tys. zł. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

b) odczytanie opinii komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów odczytała opinię na temat projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota. 

c) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota; 

Brak 

d) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów złożyła poprawkę o następującej treści: 

Chciałabym złożyć wniosek o umieszczenie w WPF na lata przyszłe, czyli to był ten wniosek 

złożony z komisji, nie wszystkie zadania zostały załączone. Więc jest to Przyłęki dokończenie 

chodnika przy ul. Dymnej w Przyłękach, wartość inwestycji jest 290 tys. na lata 2022. Projekt 

ulicy Karasia w Murowańcu, jest to wartość inwestycji 80 tys., jest to na lata 2022. Budowa 

ulicy Wyczynowej w Lisim Ogonie, wartość inwestycji 800 tys. na lata 2022. Budowa ulicy 

Twardej w Lisim Ogonie 1,5 mln na lata 2023-2024. Budowa ulicy Łąkowej w Łochowicach, 

wartość inwestycji 2 mln. i to jest na lata 2022-2023. 

Radna Maria Wolsztyńska zwróciła, że w WPF jest tylko jedna inwestycja dotycząca Białych 

Błot, a mianowicie ul. Literackiej, jest to marginalizacja I okręgu. Radna powiedziała,  

że będzie przeciwko tej wieloletniej prognozie finansowej. 

Radny Sławomir Ruge stwierdził, że najdalej idący wniosek, to wniosek Komisji Budżetu i 

Finansów. 

Radna Ilona Nowakowska ponownie odczytała wniosek: Czytam jeszcze raz wniosek, który 

został przegłosowany na komisji budżetu. Budowa ul. Literackiej w Białych Błotach rok 

2022, Kruszyn Krajeński budowa ulicy Białobłockiej na odcinku od Słonecznej do Leśnej 

2022-2023. Budowa ul. Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim lata 2022-2023. Budowa 

chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim rok 2022. Projekt i budowa  



ul. Wczasowej w Cielu rok 2023. Budowa ul. Orzechowej w Zielonce 2022-2023. 

Zakończenie chodnika w Przyłękach 2022. Projekt ul. Karasia w Murowańcu 2022. Budowa 

ul. Wyczynowej w Lisim Ogonie 2022. Budowa ul. Twardej w Lisim Ogonie 2023-2024. 

Budowa ul. Gościnnej w Łochowie 2022. Budowa ul. Jarzębinowej w Łochowie 2022. 

Budowa ul. Czereśniowej w Łochowie 2023-2024. Budowa ul. Jedlinowej w Łochowie 2024. 

Budowa ul. Łąkowej w Łochowicach 2022-2023. Budowa ul. Zagajnikowej, Farmerskiej, 

Osiedle 2022-2023-2024. Taki jest wniosek z komisji budżetu. 

Wójt gminy powiedział, że nie wyraża gody na te zmiany. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez radną Ilonę 

Nowakowską. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek przedstawiony przez Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów przegłosowany na 

komisji Budżetu i Finansów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Lachowicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Poprawka została przyjęta 

Radny Łukasz Wyszomirski złożył wniosek o usuniecie z WPF-u budowę ulicy Ptasiej w 

Murowańcu. 

Głosowano wniosek w sprawie: 



wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego o usunięcie z WPF ul Ptasiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (10) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Wniosek został odrzucony 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (1) 



Piotr Mądrzyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.93.2020 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota. 

4) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska zgłosiła poprawkę, która dotyczy 

zmniejszenia kwoty na budowę ścieżki pieszo-rowerowej o 110 tys. zł. Dokonano dodania 

zadania budowa utwardzenia wraz z kanalizacją na ul. Diamentowej w Lisim Ogonie. 

Uzupełniono również część opisową o dodanie budowy ul. Ptasiej. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka przedstawiona przez kierownika referatu Inwestycji p. Sonię Topolewską. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 



Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.94.2020 w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

5) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 



Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.95.2020 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok. 

Wójt Gminy złożył wniosek o przerwanie obrad i przełożenie jej na dzień jutrzejszy w 

związku z wypełnieniem obowiązków wynikających z kodeksu pracy. 

Przewodniczący poinformował, że nie przyjmuje tego wniosku. Dodatkowo zaznaczył, że jest 

przepis, który mówi o tym, iż wójt zapewnia obsługę obrad Sesji Rady Gminy. 

6) w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białe Błota 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Białe Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Tomicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.96.2020 w sprawie zmiany 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Białe Błota. 



Wójt ponowił wniosek o przerwanie obrad sesji. Poinformował, że składa oficjalny wniosek o 

przegłosowanie jego stanowiska. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego 

uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o 

nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna” 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego 

uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o 

nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.97.2020 zmieniająca uchwałę w 

sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia członkom 

rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie 

„Białobłocka Rodzina Wielodzietna”. 

8) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Białe Błota na lata 2021-2025” 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Białe Błota na lata 2021-2025”. 

Wyniki głosowania 



ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.98.2020 w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Białe Błota na lata 2021-2025”. 

Mecenas Maciej Dalka powiedział, że wypełniając obowiązek radcy prawnego zgłosił uwagę, 

że wójt zgłosił wniosek o przegłosowanie wniosku formalnego dotyczący przerwania obrad. 

Ten wniosek nie został przegłosowany, w związku z powyższym wójt opuszcza obrady wraz 

z pracownikami. Mecenas zwrócił uwagę, że pracowników obowiązuje maksymalnie 13 

godzinny czas pracy i przysługuje im 11 godzin odpoczynku. W przypadku kiedy rozpoczyna 

się obrady sesji o godzinie 15:00 to istnieje ryzyko nieprzeprowadzenia całego porządku 

obrad i konieczne jest przerwanie sesji. 

Przewodniczący powiedział, że obowiązkiem wójta jest zapewnienie obsługi obrad. 

9) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, których gminą właściwą miejscowo jest 

Gmina Białe Błota 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, których gminą właściwą miejscowo jest 

Gmina Białe Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.99.2020 w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych dla osób, których gminą właściwą miejscowo jest Gmina 

Białe Błota. 

Pracownicy Biura Rady Gminy opuścili posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Radna Magdalena Sznajder powiedziała, że błędem który Rada popełniła było pozwolenie na 

takie traktowanie. Niejednokrotnie zgłaszała, że na obrady Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji nie przychodzili zapraszani pracownicy, jak również przedstawiciele kancelarii 

prawnej.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz w związku z brakiem możliwości prowadzenia 

obrad, spowodowanym nieobecnością pracowników obsługujących oprogramowanie do 

głosowania, przerwał obrady. Informacje o dalszej części sesji będzie podana w późniejszym 

terminie. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił XXXIV Sesję Rady Gminy Białe Błota w dniu 

31.12.2020 r. o godzinie 14:00 

Po sprawdzeniu obecności stwierdzono, że do obrad dołączył radny Krzysztof Michalak, 

nieobecna na obradach była radna Magdalena Burdanowska. 

Przewodniczący po weryfikacji projektów uchwał, które są w porządku obrad stwierdził, że 

Rada Gminy ma obowiązek uchwalić je do końca roku w związku z powyższym postanowił o 

wznowieniu sesji jeszcze w 2021 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut odczytał oświadczenie, które stanowi 

załącznik do protokołu. 

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego 

dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 

Głosowano w sprawie: 



w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.100.2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

11) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres pięciu lat 

Radna Maria Wolsztyńska zastanawia się, czy dzierżawa budynków przyległych do budynku 

urzędu gminy wpłynie negatywnie na ewentualną koncepcje rozbudowy urzędu? 

Przewodniczący odpowiedział, że umowa będzie tak skonstruowana, że pozwoli na zerwanie 

umowy dzierżawy bez konsekwencji dla Gminy. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres pięciu lat. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 



Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Banaszek, Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.101.2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą na okres pięciu lat. 

12) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Banaszek, Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 



Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.102.2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą na okres 5 lat. 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku zawarcia w trybie 

przetargowym umowy najmu na okres 10 lat 

Wójt poinformował, ze zgłosiło się do Gminy przedsiębiorstwo, które zamierza wydzierżawić 

fragment terenu na którym ma być postawiony maszt telefonii komórkowej. 

Radny Henryk Sykut powiedział, że należy w pierwszej kolejności należy porozmawiać z 

mieszkańcami przed realizacją tej inwestycji. Na ulicy Myśliwskiej jest już jeden maszt, ale 

czy warto na tak gęsto zaludnionym terenie budować kolejny maszt. 

Radna Magdalena Sznajder poinformowała, że mieszkańcy domów sąsiadujących z masztem 

długo walczyli z jego właścicielem i na własny koszt dokonywali badań. Dlatego należałoby 

w pierwszej kolejności przeprowadzić konsultacje społeczne zanim maszt zostanie 

wybudowany. 

Mecenas Maciej Dalka na prośbę przewodniczącego poinformował, że w związku z 

przyjęciem porządku obrad na początku sesji, to projekt powinien być poddany pod 

głosowanie, a nie wyłączony z porządku obrad. 

Wójt poinformował, że opierając się na badaniach krajowych instytutów badawczych 

promieniowania elektromagnetycznego oraz budowie i usytuowaniu anten są rekomendacje, 

żeby stawiać je na terenach zurbanizowanych. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku zawarcia w trybie przetargowym 

umowy najmu na okres 10 lat. 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Sławomir Ossowski 

PRZECIW (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota nie przyjęła projektu uchwały. 

14) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.103.2020 w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2020” 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Białe Błota na lata 2015-2020”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.104.2020 zmieniająca uchwałę 

w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Białe 

Błota na lata 2015-2020”. 

16) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W związku z nieoddaniem głosu przez radną Katarzynę Tomicką przewodniczący zarządził 

powtórzenie głosowania oraz zaznaczenie nieobecności radnej. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Burdanowska, Katarzyna Tomicka 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.105.2020 w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

17) w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe 

Błota. 

Radny Bronisław Balcerowski pyta w jaki sposób mają być odbierane zużyte opony? 

Wójt odpowiedział, że zgodnie z regulaminem 4 opony na rok są odbierane nieodpłatnie na 

pszok. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe 

Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Burdanowska, Katarzyna Tomicka 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.106.2020 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe Błota. 



18) w sprawie określenia szczegółowych wymogów „Raportu o stanie Gminy Białe Błota” 

Radna Katarzyna Tomicka wróciła na obrady Sesji Rady Gminy. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia szczegółowych wymogów „Raportu o stanie Gminy Białe Błota”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.107.2020 w sprawie określenia 

szczegółowych wymogów „Raportu o stanie Gminy Białe Błota”. 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (3) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Ilona Nowakowska, Magdalena 

Sznajder 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.108.2020 zmieniająca uchwałę 

w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 

Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

20) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

Radna Ilona Nowakowska złożyła autopoprawkę dot. zmiany terminu obrad Komisji Budżetu 

i Finansów. W lutym z 16 na 23, w marcu z 23 na 30. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez radną Ilonę Nowakowska dot. zmiany daty posiedzeń komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 



w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.109.2020 w sprawie 

zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

21) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2020 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2020 na działalność Wójta Gminy Białe Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 



Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.110.2020 w sprawie 

rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.9.2020 na działalność Wójta Gminy Białe Błota. 

22) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2020 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota. 

Wójt poprosił o wskazanie jakie normy prawne zostały złamane przez Urząd w związku z 

uznaniem przez komisję skargi za zasadną. Na jakiej podstawie komisja wzywa wójta do 

naprawy szkód, które w ocenie komisji powstały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów odpowiedziała, że udzieli odpowiedzi w formie 

pisemnej. 

Mecenas Maciej Dalka poinformował, że zapytał jakie normy prawne zostały naruszone w 

związku z przedmiotem skargi. Skarżący stwierdził, że nie było to jego rolą, aby wskazywać 

przepisy. Radny Łukasz Wyszomirski wyszedł z inicjatywą, aby zadać takie pytanie 

kancelarii prawnej, jednak takie pytanie nie wpłynęło w formie pisemnej. Komisja sama 

dokonała rozstrzygnięcia skargi. Idąc tym tokiem, każda skarga dotycząca dziury w jezdni 

może zostać uznana za zasadną. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2020 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (1) 

Jacek Krzyżanowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (1) 

Magdalena Burdanowska 



Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.111.2020 w sprawie 

rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.10.2020 na działalność Wójta Gminy Białe Błota. 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

Brak 

Ad. 9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami 

Pani Beata Kobus złożyła pismo dotyczące nadania nazwy ronda turbinowego w Białych 

Błotach. Pismo zostało odczytane i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący poinformował na jakim etapie jest realizacja nadania nazwy rondu. 

Wójt Gminy poinformował, że z końcem listopada miało być uroczyste otwarcie inwestycji, 

ale z uwagi na panująca pandemię otwarcie zostało przełożone na wiosnę. Otwarcie będzie 

połączone z nadaniem nazwy, co będzie poprzedzone przedłożeniem projektu uchwały z 

propozycjami nazwy, które uzyskały pozytywną opinię. 

Radna Aleksandra Lubońska również poruszyła temat nadania nazwy ronda, gdzie 

poinformowała, że w rozmowie z córką płk Antoniego Grygiela uzyskała informację, iż cała 

procedura rozpocznie się od nowa. 

Wójt podtrzymał swoją poprzednią wypowiedź. 

Pani Aleksandra Kreja złożyła pismo dotyczące utwardzenia i odwodnienia ulicy Cisowej w 

Łochowie. Pismo zastało odczytane i załączone do protokołu. 

Radny Henryk Sykut złożył pisemne wniosek w sprawie kwartalnika oraz dotyczący spraw 

sądowych za 2020 rok, pisma stanowią załącznik do protokołu. 

Radny Bronisław Balcerowski pyta czy wójt doszedł do porozumienia ze Starostwem w 

sprawie budowy ronda na skrzyżowania Szosa Bydgoska z ul. Leśną i Jedlinową w Łochowi? 

Radny Bronisław Balcerowski wnosi o doświetlenie przejść dla pieszych przy ul. Hubertusa i 

Wyczynowej w Lisim Ogonie. Prosi o wizytację pracowników. 

Radny Bronisław Balcerowski ponawia wniosek o doświetlenie przejścia dla pieszych przy 

ul. Żeglarskiej i Gościnnej w Łochowie. 

Radny Bronisław Balcerowski wnosi o oświetlenie ścieżki pieszo-rowerowej na nowej kładce 

i części ul Niedźwiedzia.  

Radny Bronisław Balcerowski wnosi o wystąpienie do zarządcy drogi powiatowej o 

oznakowanie poziome na nowej drodze z Łochowa do Murowańca (wyznaczenie osi jezdni). 

Radny Bronisław Balcerowski wnosi o wyjaśnienie wzrostu cen wody na łamach strony 

internetowej i kwartalnika. 



Radna Ilona Nowakowska pyta dlaczego wójt nie wyraził zgody na równanie drogi na ulicy 

Jaśminowej w części od ulicy Łochowskiej do firmy Wergon? 

Radna Ilona Nowakowska pyta z jakich środków jest sfinansowany telebim przed urzędem? 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wnioskuje o weryfikację nowego systemu 

oświetlenia na terenie Łochowic. Mieszkańcy zgłaszają, że oświetlenie pali się w dzień, a nie 

w nocy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wnioskuje o poszerzenie ulicy Żwirowej w 

Łochowicach do 6 lub 8 metrów. 

Głos zabrał wójt Dariusz Fundator, który odniósł się do oświadczenia radnego Henryka 

Sykuta. Powiedział, że nie zgadza się na subiektywną ocenę i dopytuje gdzie był radny, kiedy 

powinna powstać ocena oddziaływania na środowisku ferm drobiu, czy też kiedy była 

wydawana decyzja środowiskowa? Wójt zwrócił uwagę, że Rada Miejska w Bydgoszczy 

rozpoczyna obrady o godz. 9 rano. Wójt podkreślił, że to on odpowiada za funkcjonowanie 

urzędu i jego pracowników. Wójt zaznaczył, że posiadane środki należą do mieszkańców, a 

nie do Rady Gminy i potrzeba refleksji przy ich wydatkowaniu. 

Radny Henryk Sykut odniósł się do wypowiedzi wójta i stwierdził, że sprawa z fermą drobiu 

została przemycona i gdyby o niej wiedział, to z pewnością by się na nią nie zgodził. 

Podobnie wyglądała sprawa z RZI, nie wyszła by na jaw, gdyby się nią nikt nie zainteresował. 

Ad. 10. Zakończenie obrad XXXIV Sesji VIII Kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zakończył obrady XXXIV Sesji Rady Gminy 

w Białych Błotach. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota 

Jacek Grzywacz 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 

21.01.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 

 


